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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Milyen konkrét lépések történtek, és milyen intézkedéseket terveznek 
még a végrehajtói csalások felderítése és az áldozatok kártalanítása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

Az  ön  minisztériuma  az  utóbbi  években  több  alkalommal  is  botrányba  keveredett.  Az  ön
miniszterhelyettesével,  parlamenti  államtitkárával,  Völner  Pállal  szemben  korrupciós  vádak
merültek fel, jelenleg gyanúsított az ügyben. A nyomozóhatóság szerint a bírósági végrehajtókat
kenőpénz fejében nevezte ki, ez alkalmanként 2–5 millió forintba került.

Völner  Pál  évekig  dönthetett  kinevezésekről  vagy  éppen  a  végrehajtási  területet  befolyásoló
jogszabályokról. A kiterjedt kormányzati korrupció megrendítette az államba vetett bizalmat, az ügy
fő  kárvallottja  azonban  az  a  több  mint  3000  család,  amelyek  tulajdonát  jóval  a  piaci  ár  alatt
értékesítették,  nem  ritkán  kikiáltási  áron,  általában  a  korrupt  hivatalnokokhoz  közel  álló
bennfenteseknek. Olyan végrehajtásról is olvashattunk, ahol a Magyar Bírósági Végrehajtói Kar
korrupt vezetője feleségének irodája 38 millió forintért árverezett el egy ingatlant, amelyet az új
tulajdonos 450 millió forintért kíván eladni.

Egy  másik  esetben  az  derült  ki,  hogy földhivatali,  bírósági  alkalmazottak  is  összejátszhattak  a
végrehajtóval egy ingatlan áron aluli megszerzéséért.

A gyanúba keveredett  végrehajtók irodái  csak 2021-ben 954 millió  forint  nyereséget  termeltek.
Ennek  nagy  része,  763  millió  forint  számukra  ténylegesen  kifizetésre  került.  Vélhetően  az  ön
korrupt  államtitkárának jóvoltából a korrupt végrehajtók majd’ 800 millió forinttal  gazdagodtak
csak a tavalyi évben.

Répássy  államtitkár  a  parlamentben a  botrány kitörése  óta  több alkalommal  megígérte,  hogy a
vitatható eljárásokat kivizsgálják. Ígérete szerint amennyiben ezen végrehajtásokról kiderül, hogy
jogszerűtlenek voltak, úgy azokat semmissé nyilvánítják.



 
Ezekről a beígért vizsgálatokról sajnos azóta sem hallani. A rendszerben változás nem történt.  Az
államtitkár annak közlésével is adós maradt, hogy milyen eljárásban és milyen módszerekkel vagy
jogtechnikai eszközökkel kívánják érvényteleníteni a több éve lezajlott árveréseket. Azért, hogy ne
az ön minisztériumára égjen rá a korrupciós botrány, a végrehajtók kinevezésének jogkörét átadták
a Szabályozott Tevékenységek Felügyeleti Hatóságának. Ez azonban szintén nem érdemi megoldás,
csupán tüneti kezelés, és közvetett beismerő vallomás.

A gyanús összefonódásokat mutató, a jogsértés gyanúját fölvető, etikátlan és embertelen eljárások
azóta is folytatódnak. Nemrég Ongán lakoltattak ki egy fűtésszerelőt a saját házából egy 610 ezres
tartozás miatt – a 40 milliós piaci értékű ingatlant olyan vállalkozás szerezte meg nevetséges áron,
15 millió forintért, amely azonos címre van bejegyezve a végrehajtó céggel. Szintén a közelmúltban
Hatvanban lett  öngyilkos  egy családapa folyamatos törlesztés ellenére a banki és a  felszámolói
ügymenetben  megállíthatatlanul  növekvő  hiteltartozás,  illetve  az  otthonuk  elárverezése,
pontosabban elkótyavetyélése miatt: a 20 milliós ingatlant 8 millió forintért szerezte meg a vevő. A
XVIII.  kerületben  két  idős,  beteg  embert  akartak  utcára  tenni,  méghozzá  egészen  irracionális
módon, valaki másnak a tartozása miatt, és a jogszabályban előírt értesítést mellőzve (ami mindent
elmond  a  jelenlegi  végrehajtási  rendszer  működéséről)  –  ezt  végül  civil  aktivisták
közreműködésével sikerült megakadályozni.

A végrehajtási szektort átszövő tömeges korrupció több mint egy éve vált ismertté, ám a kormány
látszatintézkedéseken kívül semmit sem tett az okok és a rendszerszintű problémák felszámolása
érdekében. Sőt, a kormányerők a saját cselekvőképtelenségüket megtetézve az ellenzék részletesen
kimunkált konstruktív javaslatait sem támogatják. Az ügyben vizsgálóbizottságot kezdeményeztem,
részben  a  tisztánlátás  végett,  részben  a  diszfunkcionális  és  társadalmilag  kirívóan  igazságtalan
működés  megváltoztatása  érdekében.  A  vizsgálóbizottságot  a  fideszes  többség  leszavazta,
demonstratívan  jelezve,  hogy  önöknek  nem  érdekük  kivizsgálni  a  milliárdos  nagyságrendű,
családok ezreit jogsértő módon megkárosító és ellehetetlenítő törvénytelen ügyletek részleteit.

Az elmondottak alapján kérem, válaszoljon kérdéseimre!

Milyen konkrét lépések történtek, és melyeket terveznek még a végrehajtói csalások  felderítése, az
áldozatok kártalanítása, illetve a hasonló megengedhetetlen esetek megelőzése érdekében?
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